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Zusammenfassung

        
Es wird ein Fall eines Karzinosarkoms der Harnblase eines nierentransplantierten immunosupprimierten Patienten vorgestellt. Karzinosarkome sind seltene Tumoren mit epithelialer und mesenchymaler Differenzierung. Etwa 50 Fälle solcher Neoplasmen in der Harnblase sind dokumentiert. Der vorliegende Tumor zeigte im epithelialen Anteil ein kleinzelliges Karzinom, ein in der Blase äußerst selten vorkommender neuroendokrine Tumor. Das lichtmikroskopische und immunohistochemische Erscheinungsbild werden beschrieben. Wegen des aggressiven Verlaufes dieses hochmalignen Tumors scheint trotz der schlechten Prognose die radikale Zystektomie die Therapie der Wahl darzustellen.


      
        
Abstract

        
A case of bladder carcinosarcoma in a male patient under immunosuppressive therapy following kidney transplantation is presented. Carcinosarcomas are rare malignant tumors with epithelial and mesenchymal differentiation. Approximately 50 cases in the urinary bladder have been described. Our case presented in the epithelial part a small cell carcinoma, a rare neuroendocrine bladder tumor. Light microscopic and immunohistochemical findings are described. Because of the aggressive course of this highly malignant tumor radical cystectomy seems to be the treatment of choice although prognosis is poor.


      

Key-Words

Bladder tumor - Carcinosarcoma - Immunohistochemistry





















  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 3.80.21.52
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  